
 I 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

               08/02/13 

 

Οικονομικά - Εταιρικά Νέα  

 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Αισιοδοξία Στουρνάρα για ανάκαμψη από τέλη 2013 
Την εκτίμηση ότι η ελληνική οικονομία θα επανέλθει σε ρυθμούς ανάπτυξης από τα τέλη του 2013 επανέλαβε ο 

υπουργός Οικονομικών, Γιάννης Στουρνάρας, τονίζοντας ότι η χώρα φαίνεται να ανακτά την εμπιστοσύνη των 

επενδυτών και των καταθετών. «Ο πιο σημαντικός μας οδηγός είναι η μείωση του φόβου ότι η Ελλάδα θα 

εγκαταλείψει το ευρώ», δήλωσε ο υπουργός σε χθεσινή συνέντευξή του στην τηλεόραση του Bloomberg. «Αυτό 

είναι ο καταλύτης. Τώρα οι περισσότεροι πολίτες πιστεύουν ότι η Ελλάδα θα παραμείνει στο ευρώ και αρχίζουν 

να φέρνουν ξανά τα χρήματά τους στις ελληνικές τράπεζες», πρόσθεσε. Ο Έλληνας υπουργός είπε ακόμη ότι 

«υπάρχουν στοιχεία που δείχνουν ότι η εμπιστοσύνη επιστρέφει» και αναφέρθηκε στην αύξηση των τιμών των 

ομολόγων και τις εισροές καταθέσεων στις τράπεζες. Εν συνεχεία, ο κ.Στουρνάρας, επεσήμανε ότι το 2013 θα 

είναι «μία πολύ δύσκολη χρονιά», υπογραμμίζοντας τις ανησυχίες των επενδυτών για τη συνεχιζόμενη κοινωνική 

αναταραχή. «Εχουμε περικόψει μισθούς, επιδόματα, οι φόροι είναι υψηλοί και για αυτό θα διανύσουμε μία 

σκληρή χρονιά. Οι αγρότες είναι στους δρόμους, οι ναυτεργάτες επίσης. Προσπαθούμε να κάνουμε το καλύτερο 

δυνατό», προσέθεσε ο υπουργός. Το δίκτυο έκανε αναφορά και στην ψυχραιμία του υπουργού μετά τη σφαίρα 

που εστάλη τις προηγούμενες ημέρες στο γραφείο του, καθώς και στην «αναμνηστική» τρύπα στο παράθυρο από 

σφαίρα κατά τη διάρκεια επεισοδίων από παλαιότερη διαδήλωση. «Εκτός αγορών από τον Απρίλιο του 2010, η 

Ελλάδα είναι η μόνη χώρα που λαμβάνει δύο πακέτα βοήθειας από την ευρωζώνη και το ΔΝΤ. Σε αντάλλαγμα 

για τη χρηματοδότηση, η ελληνική κυβέρνηση χρειάζεται να τηρήσει τις δεσμεύσεις της για την ανάκαμψη της 

οικονομίας της, να προχωρήσει σε ιδιωτικοποιήσεις», επισημαίνει το Bloomberg. Επ' αυτού, ο Γιάννης 

Στουρνάρας δήλωσε ότι «βρίσκονται σε εξέλιξη οι διαδικασίες πώλησης της ΔΕΠΑ και του ΟΠΑΠ, που είναι 

και οι σημαντικότερες». Οσον αφορά μία μείωση του χρέους, ο υπουργός τόνισε ότι «οποιαδήποτε μείωση του 

χρέους είναι ευπρόσδεκτη και θα χαιρέτιζα μια περαιτέρω μείωση των επιτοκίων». Ακόμη, μίλησε για τους 

όρους ανακεφαλαιοποίησης, επισημαίνοντας ότι «δεν υπάρχουν μεγάλα περιθώρια για διαφοροποίηση των όρων 

ανακεφαλαιοποίησης των ελληνικών τραπεζών». Κλείνοντας, ο κ.Στουρνάρας επανέλαβε τις ανακοινώσεις του 

Αντώνη Σαμαρά το 2012 ότι οι πρόσφατες περικοπές σε μισθούς και συντάξεις «θα είναι οι τελευταίες». «Μην 

ξεχνάτε ότι το ΔΝΤ έκανε την αυτοκριτική του, λέγοντας ότι επέβαλαν πάρα πολλά μέτρα για την ελληνική 

οικονομία. Δεν πιστεύω ότι η επιπλέον λιτότητα είναι η λύση στο πρόβλημα. Αυτό που χρειαζόμαστε τώρα είναι 

ανάπτυξη και ιδιωτικοποιήσεις», κατέληξε ο υπουργός. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Δεν αποχωρεί από τον διαγωνισμό για ΔΕΠΑ και ΔΕΣΦΑ η Sintez Group 
Σύμφωνα με τα όσα ανακοίνωσε η ρωσική Sintez Group, δεν αποχωρεί από τον διαγωνισμό για την 

ιδιωτικοποίηση των ΔΕΠΑ-ΔΕΣΦΑ.  Σύμφωνα με την ανακοίνωση της Ρωσικής εταιρείας, ειδοποιήθηκε από 

το Ταμείο Αξιοποίησης της Ιδιωτικής Περιουσίας του Δημοσίου (ΤΑΙΠΕΔ) ότι η ίδια καθώς και οι άλλες 

εταιρείες που περνούν στην επόμενη φάση του διαγωνισμού, θα αποκτήσουν από 6 Φεβρουαρίου πλήρη 

πρόσβαση σε έγγραφα των ΔΕΠΑ και ΔΕΣΦΑ από το data room. Στη συνέχεια, θα έχουν διορία μιας εβδομάδας 

να υποβάλλουν οποιαδήποτε επιπλέον ερωτήματα που θα προκύψουν στην πορεία της διαδικασίας του due 

diligence της εταιρείας. Η εταιρεία αναφέρει ότι οι τελικές προσφορές για την ΔΕΠΑ και τη ΔΕΣΦΑ μπορούν να 

υποβληθούν μέχρι τις 12 Απριλίου του 2013.  

 

Συνέχεια.. 
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Αν και τα Ημερήσια νέα που παρατίθενται έχουν ληφθεί από πηγές που θεωρούνται αξιόπιστες σημειώνεται ότι δεν παρέχεται καμία εγγύηση, 
ρητή ή σιωπηρή, για την ακρίβεια, πληρότητα ή εγκυρότητα τους. Οι πληροφορίες που παρέχονται στο παρόν δεν συνιστούν πρόταση για αγορά, 

πώληση ή/και διακράτηση κάποιου συγκεκριμένου χρεογράφου. 
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Να σημειωθεί ότι στον εν εξελίξει διαγωνισμό για την πώληση της ΔΕΠΑ - ΔΕΣΦΑ έχουν μείνει πέντε σχήματα, 

εκ των οποίων οι δύο εταιρείες είναι ρώσικες, Gazprom και Sintez, η Socar από το Αζερμπαϊτζάν και οι δύο 

ελληνικής η M&M Gas (Motor Oil και Μυτιληναίος) και το group PPF - ΓΕΚ.  Εξάλλου, ανεξάρτητους 

αποτιμητές για ΔΕΠΑ και ΔΕΣΦΑ αναζητεί το Ταμείο Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δημοσίου 

προκειμένου να αξιολογήσει τις δεσμευτικές προσφορές, τις οποίες αναμένεται να καταθέσουν σύντομα οι 

ενδιαφερόμενοι για τη συγκεκριμένη αποκρατικοποίηση. Σύμφωνα με την ανάρτηση στην ιστοσελίδα του 

ΤΑΙΠΕΔ, οι εταιρίες που ενδιαφέρονται να αναλάβουν τον ρόλο του αποτιμητή για την ιδιωτικοποίηση του 

100% της ΔΕΠΑ και του 66% του ΔΕΣΦΑ, καλούνται να υποβάλουν τις προτάσεις τους έως τις 12 

Φεβρουαρίου.  Το έργο τους εκτιμάται ότι θα διαρκέσει έως 4 εβδομάδες με δυνατότητα παράτασης, εάν 

συμφωνηθεί με το ΤΑΙΠΕΔ, ενώ ως ανώτατη προϋπολογισθείσα αμοιβή ορίζεται το ποσό των 150.000 ευρώ.Το 

ποσό αυτό ισχύει τόσο για τον σύμβουλο αποτίμησης της ΔΕΠΑ, όσο και για εκείνον του ΔΕΣΦΑ. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Η Ελλάδα ζητά 26εκ για την προξενική κατοικία στο Λονδίνο 
Σύμφωνα με δημοσίευμα του Bloomberg, στα 22εκ στερλίνες ή 26 εκατ. ευρώ ορίστηκε η ελάχιστη τιμή για το εξαιρετικής 

αξίας ακίνητο στο Χόλαντ Παρκ. Εκπρόσωπος του ελληνικού ταμείου που χειρίζεται τις ιδιωτικοποιήσεις επιβεβαίωσε 

αυτή την τιμή και αρνήθηκε να σχολιάσει περαιτέρω την πληροφορία. Το ελληνικό Δημόσιο προωθεί προς πώληση 

συνολικά έξι ακίνητα στο εξωτερικό, μεταξύ άλλων σε Βρυξέλλες και Βελιγράδι, προκειμένου να αντιμετωπίσει τις 

τεράστιες υποχρεώσεις του προς τους δανειστές. Οι προσφορές θα συνεχίσουν να συγκεντρώνονται μέχρι τις 19 Μαρτίου, 

όπως είπαν οι ανώνυμες πηγές στο πρακτορείο. Η εκποίηση αυτή θα είναι η πρώτη περιουσίας του Δημοσίου από τότε που 

ξέσπασε η παγκόσμια οικονομική κρίση. Η Ελλάδα έχει δεσμευτεί να βρει 11,1 δισ. ευρώ από εκποιήσεις περιουσιακών 

στοιχείων μέχρι το 2016, στο πλαίσιο των μνημονιακών της υποχρεώσεων. Αντ΄αυτού έχει «συλλέξει» μόλις 1,8 δισ. ευρώ, 

προκαλώντας τη σκληρή κριτική των ευρωπαίων αξιωματούχων. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Συμφωνία με Philip Morris για απορρόφηση των ελληνικών καπνών 
Συμφωνία με την πολυεθνική καπνοβιομηχανία Philip Morris για την απορρόφηση του 50% της ελληνικής παραγωγής 

καπνών στην επόμενη τριετία, προανήγγειλε ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, Αθανάσιος Τσαυτάρης, 

μιλώντας από το βήμα του συνεδρίου του Economist στη Θεσσαλονίκη. Ο υπουργός σημείωσε ότι η συμφωνία 

οριστικοποιήθηκε χθες, αν και διευκρίνισε ότι ο ίδιος δεν θα επεκταθεί σε περαιτέρω λεπτομέρειες, καθώς οι επίσημες 

ανακοινώσεις θα γίνουν εντός της επόμενης εβδομάδας, με την έλευση, στην Ελλάδα, του προέδρου της μητρικής. 

Αναφερόμενος γενικότερα στις προοπτικές της ελληνικής γεωργίας και οικονομίας, ο κ.Τσαυτάρης επισήμανε ότι «στην 

Ελλάδα δεν ταιριάζει η γεωργία χαμηλού κόστους, αλλά η γεωργία ποιότητας, που σέβεται το περιβάλλον και την αειφορία 

[και παράγει αντίστοιχα προϊόντα]». «Αυτά τα γεωργικά προϊόντα ζητά ο κόσμος. Η οικουμένη συνωμοτεί υπέρ της 

ανάπτυξης μιας τέτοιας γεωργίας στην Ελλάδα», είπε χαρακτηριστικά ο κ.Τσαυτάρης και πρόσθεσε ότι η χώρα μας θα 

πρέπει να αξιοποιήσει τα τρία νέα σήματα ποιότητας, που θα εισάγει η ΕΕ, για τα παραδοσιακά προϊόντα, τα προϊόντα της 

ορεινής οικονομίας και της νησιωτικής παραγωγής. «Οι επιδοτήσεις είναι εργαλείο πολιτικής, κακώς έγιναν αυτοσκοπός», 

πρόσθεσε, δίνοντας το στίγμα του νέου μοντέλου, που πρέπει να ισχύσει για την ελληνική γεωργία. Ο υπουργός επισήμανε, 

τέλος, ότι δεδομένου ότι η ζήτηση για τρόφιμα αναμένεται να διπλασιαστεί παγκοσμίως τα επόμενα 15 χρόνια και να 

τριπλασιαστεί στα επόμενα 50, στόχος της Ευρώπης δεν είναι πλέον μόνο η ασφάλεια των τροφίμων (food safety), αλλά και 

η αυτάρκεια (food security) «H Ελλάδα μπορεί να κινηθεί προς αυτή την κατεύθυνση αξιοποιώντας το πλούσιο ελληνικό 

γενετικό υλικό (''το 50% της καινοτομίας στη γεωργία αφορά τους σπόρους, οπότε αντιλαμβάνεσθε τη σημασία της 

ελληνικής βιοποικιλότητας''), την παράδοση και τα αποτελέσματα της έρευνας», κατέληξε ο υπουργός._ 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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Μόντι: «Πήρα τις δύσκολες αποφάσεις που οι άλλοι απέφευγαν» 
Την ζεστή, ανθρώπινη πλευρά του επιχειρεί να αναδείξει ο Μάριο Μόντι στο προεκλογικό του σποτ, καλώντας 

τους Ιταλούς να γυρίσουν την πλάτη στο διεφθαρμένο παρελθόν και θυμίζοντας ότι ως τεχνοκράτης 

πρωθυπουργός κλήθηκε να πάρει τις δύσκολες αποφάσεις που οι προκάτοχοί του απέφευγαν να πάρουν. Με ένα 

σύνθημα που θυμίζει λίγο το «yes we can» («ναι μπορούμε») του Μπαράκ Ομπάμα, ο Μάριο Μόντι πετά 

τον...τεχνοκρατικό του μανδύα και αναδεικνύει την πιο ανθρώπινη πλευρά του, παίζει με τα εγγόνια του και 

υπόσχεται ένα καλύτερο μέλλον, λ στους Ιταλούς «μαζί μπορούμε να τα καταφέρουμε» και υπόσχεται μάχη κατά 

της διαφθοράς, υποστηρίζοντας ότι η παλιά φουρνιά πολιτικών δεν είναι ικανή να μεταρρυθμίσει την Ιταλία. 

Και αν το σποτ θυμίζει κάτι από ΗΠΑ, αυτό μάλλον δεν είναι τυχαίο, αφού όπως σημειώνουν οι FT, ο Μόντι έχει 

προσλάβει δυο συμβούλους από το παλιό επιτελείο του πλανητάρχη. Οι δημοσκοπήσεις δείχνουν πάντως ότι ο 

Μόντι χρειάζεται μια σημαντική τόνωση της δημοφιλίας του, αφού η παράταξή του κινείται μονίμως πίσω από 

το κίνημα Πέντε Αστέρια του Μπέπε Γκρίλο, συγκεντρώνοντας περί το 9%, ενώ ο Μπερλουσκόνι κλείνει την 

ψαλίδα με τον μπροστάρη των δημοσκοπήσεων, τον κεντροαριστερό Πιερ Λουίτζι Μπερσάνι.  

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Μοσκοβισί: Αναγκαία η αλλαγή της συναλλαγματικής πολιτικής του ευρώ 
Την έκκληση για αλλαγή της συναλλαγματικής πολιτικής του ευρώ επανέλαβε σήμερα ο Γάλλος υπουργός 

Οικονομικών, Πιέρ Μοσκοβισί, καθώς όπως τόνισε το ενιαίο νόμισμα έχει ισχυροποιηθεί σημαντικά έναντι των 

άλλων νομισμάτων τους τελευταίους μήνες. «Αυτό που λέμε είναι πως πρέπει να μεταρρυθμιστεί το διεθνές 

νομισματικό σύστημα έτσι ώστε να υπάρχει σταθερότητα», δήλωσε σε ραδιοφωνική συνέντευξη. «Δεν 

κρυβόμαστε πίσω από το πρόβλημα του ευρώ. Το βασικό πρόβλημα της Γαλλίας είναι η ανάγκη να γίνει πιο 

ανταγωνιστική», είπε προσθέτοντας ότι είναι απαραίτητη η συζήτηση γύρω από τη νομισματική πολιτική. 

«Είναι προς όφελος των Ευρωπαίων να εξετάσουν ήρεμα το πρόβλημα χωρίς να ανοίξουν έναν νομισματικό 

πόλεμο ούτε και να ασκήσουν πίεση στην ΕΚΤ», συμπλήρωσε. Οι δηλώσεις του κ. Μοσκοβισί ακολούθησαν την 

ομιλία του Γάλλου προέδρου Φρανσουά Ολάντ την Τρίτη στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο όπου έθιξε για πρώτη 

φορά το θέμα αλλαγής της νομισματικής πολιτικής. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 

 
 
2 Ag. Theodoron Sq, 105,61      

Athens, Greece 

Tel.  +30 210 3212947 

Fax: +30 210 3314355 

 



 IV 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

\ 

 

 

 

 

 

 
 

Research & Analysis Department 

Ημερήσια Νέα 

Ημερήσια Νέα 

 

 
Μόνο το 0,8% των Γερμανών επιλέγει Ελλάδα 
Η διάθεση των Γερμανών για διακοπές παραμένει αμείωτη, αλλάζουν, όμως, οι τουριστικές τους προτιμήσεις. 

Σύμφωνα με το ινστιτούτο «FFS» το 0,8% των ερωτηθέντων σκοπεύει να επισκεφθεί φέτος την Ελλάδα. 

Διόλου ενθαρρυντικά για την Ελλάδα είναι τα πορίσματα της 29ης τουριστικής μελέτης που εκπόνησε το 

«Ίδρυμα για Ζητήματα του Μέλλοντος» (Stiftung für Zukunftsfragen), τα οποία παρουσιάσθηκαν χθες στο 

Αμβούργο. Μολονότι και φέτος καταγράφεται υψηλή διάθεση των Γερμανών για ταξίδια, η Ελλάδα ανήκει 

στους «χαμένους» της υπόθεσης. Όπως επισήμανε στην Deutsche Welle ο επικεφαλής της ερευνητικής ομάδας 

του ινστιτούτου, καθηγητής Ούλριχ Ράινχαρντ, μόνο το 0,8% των ερωτηθέντων δηλώνει ότι σκοπεύει φέτος να 

κάνει διακοπές στην Ελλάδα. 

«Μόνο το 0,8% των ερωτηθέντων έχει ως κύριο προορισμό διακοπών την Ελλάδα. Αυτό σημαίνει ότι ούτε ο 

ένας στους εκατό δεν σκοπεύει να ταξιδέψει σε ελληνικούς προορισμούς. Πριν από έναν χρόνο, το 5% των 

Γερμανών δήλωνε ότι θέλει να κάνει διακοπές στην Ελλάδα. Έχουμε να κάνουμε με μια σαφή υποχώρηση σε 

σχέση με την περασμένη χρονιά», λέει ο γερμανός καθηγητής. 

«Η Ελλάδα είναι πολύ μακριά από τα τουριστικά αποτελέσματα του 2009» 

Σύμφωνα με τα στοιχεία, το 2012 το ποσοστό των Γερμανών που έκανε διακοπές στην Ελλάδα ήταν 1,7%. Το 

2009, πριν από το ξέσπασμα της κρίσης, ήταν 3,3%, υπενθυμίζει ο Ούλριχ Ράινχαρντ και εξηγεί: «Η Ελλάδα 

είναι σήμερα πολύ μακριά από τα αποτελέσματα του 2009 στον τουριστικό τομέα. Από τη μία πλευρά το 'ίματζ' 

της χώρας στη Γερμανία δεν είναι το καλύτερο, ενώ από την άλλη πλευρά υπάρχουν κι άλλοι τουριστικοί 

προορισμοί στη Μεσόγειο που έχουν ελκυστικές προσφορές για τους Γερμανούς. Υπό την έννοια αυτή δεν 

εκπλήσσει το γεγονός ότι το 2013 πολλοί Γερμανοί θα προτιμήσουν την Τουρκία, την Ισπανία ή την Ιταλία». 

Ο επικεφαλής της ερευνητικής ομάδας παραδέχεται ότι η ειδησεογραφία για την Ελλάδα δεν είναι πλέον τόσο 

αρνητική, ωστόσο, η εικόνα της χώρας δεν έχει ακόμη αποκατασταθεί. «Η εικόνα της Ελλάδας είναι σε κάθε 

περίπτωση καλύτερη από ό,τι ήταν πριν από 6 μήνες, ωστόσο το κυριότερο πρόβλημα εξακολουθεί να 

υφίσταται: οι Γερμανοί δεν γνωρίζουν ακόμη εάν είναι καλοδεχούμενοι στην Ελλάδα και για τον λόγο αυτόν 

στρέφονται σε άλλους ταξιδιωτικούς προορισμούς», διευκρινίζει ο γερμανός καθηγητής. 

Λιγότερες ειδήσεις για απεργίες και περισσότερα καλά νέα 

Αλλά και οι τιμές διαδραματίζουν καθοριστικό ρόλο στον τουριστικό σχεδιασμό των Γερμανών, προσθέτει ο 

Ούλριχ Ράινχαρντ. «Σύμφωνα με την έρευνα οι Γερμανοί, διαπιστώνουν ότι η Ελλάδα είναι ακριβότερη σε 

σχέση για παράδειγμα με την Τουρκία, η οποία είναι συμφέρουσα. Οι τιμές στην Ελλάδα κινούνται στο επίπεδο 

περίπου της Ιταλίας. Σε κάθε περίπτωση, φέτος περισσότεροι Γερμανοί θα στραφούν προς την Τουρκία, όπου 

νομίζουν ότι οι διακοπές τους θα είναι φθηνότερες». 

Τι είναι αυτό που θα πρέπει να κάνει η Ελλάδα προκειμένου να ξαναγίνει ένας από τους αγαπημένους 

προορισμούς των γερμανών τουριστών; 

«Η Ελλάδα έχει να προσφέρει πολλά στο πεδίο του τουρισμού. Το πρόβλημα που αντιμετωπίζει σήμερα είναι 

ξεκάθαρα ένα πρόβλημα εικόνας. Οι Έλληνες θα πρέπει να καταστήσουν σαφές στους Γερμανούς ότι η παρουσία 

τους στην Ελλάδα αντιμετωπίζεται θετικά, ότι είναι καλοδεχούμενοι στην χώρα. Ιδιαίτερη σημασία έχει να 

λιγοστέψουν οι ειδήσεις για απεργίες στην Ελλάδα και να αναφέρεται περισσότερο ότι η κατάσταση της 

οικονομίας βελτιώνεται», καταλήγει ο Ούλριχ Ράινχαρντ. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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